
                                P R O T O K Ó Ł  NR XVI/2008
                   SZESTNASTEJ SESJI RADY GMINY MICHAŁÓW   
                     ODBYTEJ  W DNIU 30 KWIETNIA 2008 ROKU 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej  Urzędu Gminy w Michałowie.

Obecność na sesji stanowi lista obecności.

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Wójt Gminy   - mgr inż. Stanisław Szewczyk
2. Zastępca Wójta – mgr inż. Henryka Gietka Bębenek
3. Skarbnik Gminy  mgr Halina Głombińska 
4. Przedstawiciel Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Pińczowie  - 

mgr inż. Wojciech Bucki
5. Pan  Jacek  Piwowarski  –  Przedstawiciel  Komendy  Powiatowej  Policji  w 

Pińczowie.
6. Pan Krzysztof Bielecki – Kierownik Posterunku Policji w Michałowie.
7. Pani Teodozja Kierkowska Szewczyk  - Kierownik Samorządowego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Michałowie .
8. Pani Barbara Cebula – księgowa SZOZ Michałów.
9. Sołtysi z terenu gminy Michałów.

Ad.1.
Przewodniczący Rady Gminy otwierając sesję wypowiedział „WYSOKA RADO” 
otwieram  zwyczajną  sesję  Rady  Gminy  Michałów-  przywitał   wszystkich 
obecnych stwierdzając iż na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczy 
13 radnych zatem  Rada Gminy jest władna do podejmowania prawomocnych 
uchwał i rozstrzygnięć.

Przewodniczący  Rady Gminy  na  Sekretarza  obrad  wyznaczył  Radnego Pana 
Jarosława  Wleciała   zgodnie z zapisem w Statucie Gminy.

Ad. 2.
Przewodniczący rady Gminy informuje ,  że Panowie Radni otrzymali  wraz z 
zawiadomieniem  na  sesję  porządek  obrad  sesji  ,  który  dla  przypomnienia 
przedstawię.

1. Otwarcie , które  już było.
2. Przyjęcie porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej na temat 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego Gminy Michałów w 2007 roku.
5. Informacja Komendanta Powiatowego Policji na temat działania Policji

 w zakresie porządku publicznego na terenie gminy Michałów w 2007 roku.
6. Informacja z działalności delegatów Świętokrzyskiej Izby Rolnej.
7. Informacja z działalności SZOZ w Michałowie za 2007 rok.
8. Wyjaśnienia dotyczące uchwalenia Planu Zagospodarowania Przestrzennego 



Gminy Michałów.
9. Informacja  Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.
10.Sprawozdanie Wójta z prac między sesjami.
11.Interpelacje i zapytania radnych.
12.Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.
13.Rozpatrzenie projektów uchwał:

-  w  sprawie  zatwierdzania  rocznego  sprawozdania  finansowego   Zakładu 
Opieki Zdrowotnej   w Michałowie za 2007 rok;
- w sprawie wprowadzenia  zmian w budżecie gminy na 2008 rok;
- w sprawie ustalenia zasad korzystania  ze stołówek szkolnych w szkołach 
podstawowych  gimnazjach  i  przedszkolach  prowadzonych  przez  gminę 
Michałów oraz wysokości opłat za korzystanie z posiłków w tych stołówkach;
- w sprawie zmiany Statutu GOPS w Michałowie;
-  w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej zabudowanej zabytkowym 
zespołem pałacowo-parkowym  położonej w miejscowości Góry ;

14.Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Gminy Michałów za 2007 
rok.

15.Sprawozdanie z realizacji „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2007 r „ i Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Gminy Michałów na 2007 rok”

16.Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Michałów na 2007 rok.
 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium  Wójtowi 
Gminy   Michałów  w  wyniku  rozpatrzenia  sprawozdania   z  wykonania 
budżetu za 2007 rok.

17.Wolne wnioski i informacje.
18.Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady Gminy pyta czy są propozycje zmian do przedstawionego 
porządku.
Radny Kowalczyk   Bogusław zgłasza wniosek formalny o wprowadzenie 
do porządku obrad sesji w punkcie 13  kolejnego  podpunktu projektu uchwały 
w sprawie  zbycie  nieruchomości  gminnej  działka  Nr  277 o pow. 0.09 ha 
położonej w miejscowości Góry.

Radny Tuburczyk  Czesław zgłasza wniosek formalny o wprowadzenie  
do porządku obrad sesji w punkcie 13 kolejnego  podpunktu  projektu uchwały 
o poszerzenie składu osobowego Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy Michałów.

Przewodniczący Rady Gminy wniosek Radnego Pana Kowalczyka  Bogusława 
poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 12 za , obecnych na sesji.

Przewodniczący  Rady  Gminy  wniosek  formalny  Radnego  Pana  Tyburczyka 
Czesława  poddaje pod głosowania .
W wyniku głosowania 12 za  obecnych na sesji.

Przewodniczący  Rady  Gminy  porządek  obrad  ze  zmianami  poddaje  pod 
głosowanie.



W wyniku głosowania 12 za obecnych na sesji.
 
Ad.3.
Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest protokół z poprzedniej sesji Rady 
Gminy  Michałów , protokół jest  wyłożony do wglądu na sali  obrad ,  także 
dostępny w biurze rady.
Czy  są uwagi do treści protokołu?
Uwag nie było .
Przewodniczący  Rady  Gminy  protokół  z  poprzedniej  sesji  poddaje  pod 
głosowanie.
W wyniku głosowania 12 za, protokół został przyjęty.

Ad. 4.
Przewodniczący Rady Gminy prosi o zabranie głosu  Pana Wojciecha Buckiego 
młodszego brygadiera  Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  
w Pińczowie .
Pan Wojciech Bucki  podziękował    za zaproszenie  na sesję  i  przystąpił  do 
przedstawienia   informacji  na  temat  bezpieczeństwa  przeciwpożarowego 
gminy Michałów w 2007 roku  
/informacja stanowi załącznik do protokołu/.
Po przedstawieniu informacji przez Pana Wojciecha Buckiego Przewodniczący 
Rady Gminy prosi o zadawanie pytań przez radnych.

Pan Leńdzwa Wiesław – sołtys  wsi Polichno pyta czy wypalanie traw wzrosło 
w porównaniu do ubiegłych lat.
Odpowiedz wypalanie traw wzrosło , z czym również wzrosły wyjazdy  
do pożarów.

Radny Tyburczyk Czesław  - czy na terenie gminy jest konieczność odbudowy 
zbiorników  przeciwpożarowych.
Odpowiedz zbiorniki które mamy to pozostałość  dawnych lat , dzisiaj mamy 
hydranty , to automatycznie  te zbiorniki nie są potrzebne.
Sieć hydrantowa  eliminuje zbiorniki.

Radny Oleksy Tadeusz – kiedy  będzie przeprowadzka do nowej strażnicy.
Odpowiedz  obiekt jest już zgłoszony do odbioru przez odpowiednie instytucje 
w  99%  ,  wykonujemy  kosmetykę  ,  w  ciągu  miesiąca  będzie   można  już 
pracować w nowym budynku.

Radny Tyburczyk Czesław co będzie z budynkiem ,jeżeli straż się wyprowadzi.
Odpowiedz  budynek  jest  własnością  Urzędu  Miasta  i  Gminy  ,  a  my 
użytkownikami dlatego nie decydujemy.

Pan Michno Antoni – sołtys wsi Zagajówek pyta,jaki jest los strażaka ochotnika 
który poniósł uszczerbek na zdrowiu podczas akcji gaśniczej pożaru na terenie 
naszej gminy.
Odpowiedz   -  strażak  otoczony  jest  dobrą   opieką   jesteśmy  w  trakcie 
załatwiania rehabilitacji przy  pomocy Komendy Wojewódzkiej Straży Pożarnej 
w Kielcach .



Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  przedstawicielowi  Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej   za przybycie na dzisiejsze obrady 
sesji i zapoznanie Radnych ze stanem bezpieczeństwa przeciwpożarowego na 
terenie gminy Michałów w 2007 roku.

Ad. 5.
Przewodniczący Rady Gminy prosi o zabranie głosu  zaproszonego gościa Pana 
Jacka Piwowarskiego – Naczelnika Wydziału  Prewencji  Komendy Powiatowej 
Policji w Pińczowie , przedstawienie informacji  w zakresie porządku 
i bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Michałów w 2007 roku.

Pan Jacek Piwowarski Naczelnik Prewencji Komendy Powiatowej Policji 
w Pińczowie podziękował za zaproszenie na sesję i jednocześnie poinformował , 
że Komendant  nie mógł wziąść udziału osobiście z powodu  wyjazdu .  
Pan Jacek Piwowarski przedstawia wątek  nietrzeźwych  kierowców. 
Na terenie gminy Michałów, mamy obowiązek doprowadzenia pijanego w ciągu 
24  godzin.  Druga  ważna  kwestia  to  spożywanie  alkoholu  w  miejscach 
publicznych  przy sklepach , dlatego będzie na te sprawy  większa reakcja ze 
strony  policji.
Dokładną analizę przedstawia  kierownik  Posterunku Policji w Michałowie Pan 
Krzysztof  Bielecki. /informacja stanowi załącznik do protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy po przedstawieniu  informacji prosi o zadawanie 
pytań przez radnych.
Radna Morgaś Jolanta  czy policja może pomóc przy  ściąganiu opłaty targowej 
od handlarzy prowadzących  handl obwoźny -.
Drugie  pytanie czy może pies za zamkniętym ogrodzeniem być bez uwięzi.

Radny Stanek Krzysztof  - ja mam uwagę do tematu wychowania w trzeźwości 
rolnik na wsi wypije piwo i jest ścigany , a w mieście piją stoją na chodnikach
i nie ma z tego tytułu żadnych sankcji karnych.
Druga sprawa to używanie klaksonów przez kierowców sklepów obwoźnych  
w terenie zabudowanym .

Pan Walasek -sołtys wsi Węchadłów  chcę zapytać o wypadek , który zdarzył 
się  w  ostatnim  dniu  roku  ubiegłego  w  Węchadłowie  tym  samym  miejscu 
również ,w tym samym roku , zginęło 2 mężczyzn ,kto był sprawcą wypadków 
i dlaczego sprawcy są na wolności.

Pan Gręda Zygmunt – sołtys wsi Tur Górny  zaczyna się wiosna i zaczynają się 
wyścigi motocyklowe  na wsiach , była policja , ale nic nie zrobiła , powiem , że 
są  to motocykliści z zewnątrz.

Na salę obrad przybywa Radny Pan Kwiecień Sławomir. 
Odpowiedzi  udziela  Pan  Jacek  Piwowarski   -  takie  wyścigi  motokrosowe 
odbywają  się  na  terenie  całego  powiatu  i  są  bardzo  trudne  do  wyłapania 
dlatego prośba aby takie informacje zgłaszać.
Na terenie gminy Michałów w miejscowości Węchadłów był jeden wypadek , 
a drugi był na terenie pow. Jędrzejów .



Wypadek  był  tragiczny   sprawa  nie  jest  zakończona  i  prowadzone  jest 
postępowanie i nie znamy jej finału.
Sprawa sądów 24 godzinnych  rozpatrują czyny chuligańskie natychmiastowe .
Spożywanie  alkoholu  przed  sklepami  może  się  odbywać   jeżeli  mają 
pozwolenie  i są ogródki piwne.
Na dzień dzisiejszy nie mamy  sygnałów o narkotykach , ale tez mogą  być  , 
gdyż przyjeżdżają z zewnątrz różne osoby.  Można przeprowadzić kontrole.
Używanie sygnałów przez przewoźników handlu obwoźnego jest zabronione , 
jest to wykroczenie.
Jeżeli posesja jest ogrodzona i lata pies bez  uwięzi to nie ma wykroczenia. Ale 
może się  zdarzyć  że pies przedostanie się na zewnątrz dlatego trzeba uważać.
Radny  Tyburczyk  Czesław  podjęliśmy  uchwałę  o  opłacie  targowej  , 
chcielibyśmy  żeby policja pomogła nam w ściąganiu tej opłaty.
Policja nie może pobierać opłaty bo to nie jest wykroczenie, natomiast Rada 
Gminy może.
Pan Bielecki  uchwała jest taka , że opłata ma być uiszczana w tym samym 
dniu.
Przewodniczący Rady Gminy -  uchwała jest i powinniśmy ja realizować jeżeli 
są imprezy na terenie  gminy to winni  je  sponsorować ,  u nas co godzinę 
przejeźdza  sklep na sygnale.
Policja  my legitymujemy , ale nie możemy nałożyć grzywny.
Radny  Stanek  wnioskuje  o  naniesienie  poprawki  do  uchwały  o  opłacie 
targowej, przecież minął już jeden kwartał ni nic.
Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  z  udział  w  obradach  sesji  i  za 
informację.

Ad. 6.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że kolejnymi gośćmi zaproszonymi 
na dzisiejsze obrady są delegaci  ze Świętokrzyskiej Izby Rolnej i proszę 
o zabranie głosu przez Pana Mirosława Walaska jednego z delegatów. 
Drugi delegat  jest nieobecny na sesji.
Pan Mirosław Walasek powiedział, że wszystkim wiadomo , że Izby Rolne mają 
pomagać rolnikom .
Powiedział ,że jest to twór nieefektywny rolnicy  płacą 2 % od podatku , 
a odzewu żadnego nie ma .Jeżeli nie będziemy reagować , to w dalszym ciągu 
będzie sytuacja  taka i tylko będzie zawsze stratny rolnik  , przecież to jest 
zadanie  Ministerstwa Rolnictwa , Izby Rolne wnioskują , a nic się nie dzieje.
Odbędzie się posiedzenie Izb Rolnych w Michałowie i będziemy mogli w tym 
temacie dyskutować decyzja należy do Powiatowego Zarządu Izb Rolnych .
Radny Kwiecień czy jest sens być w takiej organizacji , może lepiej zawiesić 
i nie płacić , przecież my odprowadzamy pieniądze.
Pan Walasek 2% to ustawa obliguje , gdy zrezygnuje jeden to drugi wejdzie.
Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Walaskowi za informację.

Przewodniczący Rady Gminy  ogłasza 10 minut przerwy.
Po przerwie wznawia obrady sesji.



Ad. 7.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Panią  Teodozję   Kierkowską  -  Szewczyk 
Kierownika  SZOZ  Michałów  o  przedstawienie  informacji   z  działalności 
Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Michałowie za 2007roku.
informacja stanowi załącznik do protokołu/
Pani Kierownik  informuje , że na dzień dzisiejszy SZOZ znajduje się w dobrej 
sytuacji .Wykonujemy różne badania.
W 2007 roku otrzymaliśmy środki z Urzędu Gminy w formie dotacji . 
Jako ośrodek zdrowia nie możemy  wykonywać wszystkich prac remontowych .
Środki mamy ,które pochodzą z opłaty  czynszów. To właśnie z tych środków 
wymieniono okna w Górach i Michałowie .
Najpilniejsza potrzeba na dzień dzisiejszy naprawa kanalizacji , której awarie 
są bardzo często. Również konieczność remontu dachu na Ośrodku Zdrowia 
w Górach, orynnowanie ,wymiana okien , WC.
  `
Następnie księgowa SZOZ przedstawia sprawozdanie finansowe za 2007 rok.
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).
Przewodniczący  Rady Gminy prosi o pytania.
Radny  Tyburczyk  Czesław  w  służbie  zdrowia  doszło  do  stabilizacji,  dlatego 
możemy przychylić się do prośby  o przekazanie dotacji.
Radny Stanek  czy  są badania stomatologiczne dzieci.
Kierownik SZOZ  odpowiada  , że Pani Doktor Stomatolog  prowadzi badania.
Wykonujemy  fluoryzację  natomiast  stomatolog  ma  kontrakt  z  Narodowym 
Funduszem Zdrowia .Można Panią doktor stomatolog zaprosić na sesję 
i przedstawi wszystkie sprawy z zakresu stomatologii na terenie gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  za  przybycie  i  zapoznanie   Rady 
Gminy z działalnością SZOZ w Michałowie.

Ad. 8
Przechodzimy  do  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  to  jest  wyjaśnień 
dotyczących  uchwalenia  Planu  Zagospodarowania  Przestrzennego  Gminy 
Michałów.
Przewodniczący Rady Gminy informuje, że w obradach dzisiejszej  sesji  miał 
uczestniczyć urbanista, który miał przekazać informacje w temacie planu. Ze 
względu na sprawy osobiste nie mógł przyjechać.

Ad. 9.
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  sesji  jest  informacja  Przewodniczącego 
Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym:

− powiem jak zawsze moje urzędowanie to środa godzina 9.00 do 14.00
prowadzimy rozmowy z Zastępcą Wójta , Skarbnikiem ,Wójtem Gminy 
w różnych sprawach gminy,interesanci są przyjmowani jest ich niewiele

− uczestniczyłem w rozmowach z przedstawicielami firmy ,która jest
− wykonawcą wodociągu na terenie gminy 
− wspólnie z Wójtem rozmawialiśmy z Prezesem i Księgowym Spółdzielni 

w Przezwodach w temacie remontu drogi Węchadłów – Przezwody ,
     geodeta otrzymał zlecenie i roboty będą wykonywane;
− uczestniczyłem w posiedzeniu Rady Społecznej SZOZ oraz w posiedzeniach



    komisji budżetowej i oświatowej ;
− wspólnie z Wójtem mamy propozycje utworzenia zakładu komunalnego,

w  którym  zatrudnilibyśmy  konserwatorów  ,  którzy  na  dzień  dzisiejszy 
zatrudnieni  są  w  szkołach.  Będą  wykorzystywani  do  wszelakich  prac  na 
terenie całej gminy, będziemy rozmawiać z dyrektorami szkół w tym temacie

− rozmawiałem z przedstawicielem , który wygrał przetarg na montaż  okien 
w szkole w Górach zadając pytanie dlaczego okna zamontowano nie zgodnie 
z wymogami , 

− Uczestniczyłem w zebraniu w Jelczy Wielkiej w sprawie wodociągowania ,
poruszony   był  również  temat  budowy  świetlicy  o  wymiarach  5   x  8 
oczywiście sposobem gospodarczym. Zasadność tego pomysłu jest trafna. 
Mieszkańcy  zadeklarowali  ,  że  prace  niefachowe  będą  wykonywane 
sposobem gospodarczym, miejscowość się rozwija przybywają młodzi ludzie 

− wspólnie z Wójtem byliśmy na drodze w Przecławce

Radny Tyburczyk Czesław – pyta , w którym pokoju przyjmuje Przewodniczący 
Rady  Gminy.
Sołtys wsi Węchadłów  chciałbym zapytać czy będzie coś robione  na mostku 
w Węchadłowie , sytuacja jest z dnia na dzień coraz gorsza.
Radny Tyburczyk czy Pan jako Przewodniczący Rady będzie uczestniczył 
w  porozumieniu z Powiatem w temacie budowy i remontów dróg.
Przewodniczący  Rady  Gminy  informuje  ,  że  odnośnie  porozumienia 
wytypujemy dwóch radnych i pojedziemy  ,a odpowiedz w tym temacie na sesji 
następnej.

Ad. 10.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Wójta Gminy o przedstawienie sprawozdania 
z prac między sesjami.

Wójt Gminy przedstawia sprawozdanie:

− uczestniczyłem w konwencie Wójtów ,Burmistrzów  gdzie jednym z tematów 
był  temat  częstotliwości  dostępu  do  internetu  na  terenie  województwa 
Świętokrzyskiego. W przypadku naszej gminy mam na uwadze  miejscowości 
np. Sędowice ,Wrocieryż. Istnieje możliwość dzierżawy pasma częstotliwości 
firmy  We Max.   Płacimy za dzierżawę ,a musimy wynająć operatorów , 
którzy  by  umożliwili  korzystanie  z  tej  częstotliwości  w  poszczególnych 
miejscowościach . Na budowę infrastruktury telefonicznej musimy wydzielić 
niezbędne  środki  finansowe  .  Jeżeli  gmina  przystąpi  do  programu  to 
będziemy musieli się zastanowić jak ma to funkcjonować.

− uczestniczyłem w spotkaniu w  Domu Twórcy Ludowego w Kielcach ,gdzie 
między innymi był nasz przedstawiciel z powiatu Pan Ochwanowski,  Adam 
Wojewoda i inne osoby ,gdzie były prezentowane wiersze 

Wspólnie  z  prezesem   OSP  Zagajów  byliśmy  u  Marszałka  Województwa 
Świętokrzyskiego  z  podziękowaniem  za  wsparcie  finansowe   na  remont 
strażnicy  OSP ;



− w rozmowie  z  Burmistrzem  z  Działoszyc  mamy  deklarację   ,  że  dołoży 
środków  finansowych  na  remont  drogi  Przecławka  -Zagórze  następnie 
wspólnie  z  Zastępcą  Wójta  przeprowadziliśmy  rozmowy  z  Burmistrzem 
Miasta i Gminy Działoszyce w sprawie ujednolicenia  działań związanych ze 
ściąganiem należności  z tytułu  handlu obwoźnego ,temat bardzo trudny , 
była również propozycja zorganizowania wspólnej  sesji  w celu współpracy 
radni ich gminy Działoszyce i naszej gminy , gmina Działoszyce jest skłonna 
do współpracy; 

− Na terenie naszej gminy powstało Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Gminy 
Michałów,  osoby chętne zapraszamy, składka wynosi 10 zł rocznie.
Osoby  które  chcą  pracować  społecznie  na  rzecz  gminy  ,  a  mogą 
wygospodarować  chwilę czasu proszę o zgłaszanie się do P. Leszczyńskiej 
lub P. Doroty Bębenek ;

− rozmawiałem z  Wójtem Gminy Miedziana Góra i  Złota  w sprawie działań 
podjętych  w  celu  odzyskania  majątku,  gminy  te  zaskarżyły    Związek 
Międzygminny  „PONIDZIE”  o  bezumowne   korzystanie  z  instalacji 
wodociągowej   ,prowadzimy  rokowania  by  nie  dokładać  jakichkolwiek 
środków finansowych z tego tytułu;

− odbyło się zebranie wiejskie w Michałowie w których uczestniczyłem
wspólnie z radnymi Michałowa ;

− uczestniczyłem w spotkaniu z przedstawicielami  Centrum Onkologii 
w  Kielcach  w  temacie  badań  mammograficznych  u  kobiet,  badania  takie 
prowadzone  są  na  terenie   Województwa  Świętokrzyskiego   dlatego 
prośba  ,aby  Państwo  Radni   również  włączyli  się  w  celu  zmobilizowania 
kobiet na terenie naszej gminy, dowóz gmina finansuje 

Prowadziłem  rozmowy  z  konserwatorem  zabytków  w  Kielcach  w  sprawie 
wykopalisk  jakie  znajdują   się  na  terenie  naszej  gminy  ,  koszty  z  tym 
związane są bardzo duże, jest prośba ,aby ograniczać działania i ograniczać 
koszty, nasz wodociąg przebiega przez kilka wykopalisk archeologicznych 
dlatego konserwator zobowiązał  służby ,żeby ograniczać takie badania.- 
Ustaliliśmy  również  sprawę  pałacu  w  Górach,  mamy  przyzwolenie  na 
sprzedaż , dokonany nieprawnie podział  działek będzie uchylony i   będą 
przywrócone pierwotne numery działek ;
Kolejna sprawa to  zabytkowa  studnia w Polichnie , gdzie również musimy 
wygospodarować środki na zabezpieczenie tej studni;
 
uczestniczyłem  w  szkoleniu  Świętokrzyskiego  Centrum  Rozwoju 
Regionalnego  odnośnie  pozyskiwania  środków  unijnych  na  rozwój 
poszczególnych miejscowości ;
odbyła  się  uroczystość  upamiętniająca  bitwę  pod  Grochowiskami  była  to 
jedna z większych bitew na terenie naszego powiatu ,powstanie styczniowe , 
dlatego rokrocznie organizowane są uroczystości 

− przeprowadziłem rozmowy z projektantem w sprawie kanalizacji na odcinku 



Skrzypiów Michałów , jesteśmy również na etapie rozmowy z Nadleśnictwem 
gdyż część urządzeń kanalizacyjnych będzie przebiegać przez las, 

− Odbyłem   rozmowy  ze Starostą  Panem Moskwą -  w temacie remontu dróg 
powiatowych na terenie gminy Michałów.
Jeżeli zgodnie z wcześniejszymi zapewnieniami sprzedadzą budynek szkoły 
będą  środki  to  będą  robić  jak  również  poprosimy  radnych  i  udamy  się 
wspólnie w celu uzgodnienia pewnych decyzji 

 -Uzgodniłem projekty organizacyjne szkół ,które przekaże do Kuratora, termin 
składania do Wójta jako organu prowadzącego jest do końca kwietnia   br. 

Przewodniczący Rady Gminy prosi o pytania  do sprawozdania Wójta.

Radna  Morgaś  –  prosi  o  przybliżenie  informacji  w  sprawie    projektów 
organizacyjnych szkół .   
Druga sprawa to badania mammograficzne; ja powiem że wspólnie z Zastępcą 
Wójta uczestniczyłyśmy w takim szkoleniu na terenie naszej gminy tylko była 
niska frekwencja. 
Możemy zorganizować takie spotkania z kobietami  , jest to bardzo ważne , 
dlatego można zorganizować wyjazd kobiet na takie badania .
  
Radny Kowalczyk   chcę zwrócić uwagę Panu Wójtowi , że zebranie odbyło się 
nie tylko  w Michałowie , ale był Pan  również w innych miejscowościach.
Drugie pytanie czy jest skompletowany  wniosek odnośnie kanalizacji Radny 
Kwiecień czy mamy pozwolenie na budowę wodociągu w południowej części 
gminy.
Wójt  Gminy odpowiada  , że w innych miejscowościach również odbyły się 
zebrania  w miejscowości  Tomaszów , Góry. 
Każdego  roku  do  końca  kwietnia  każdy  Dyrektor  Szkoły  musi  uzgodnić 
projekty  organizacyjne  z   organem   prowadzącym   ,  następnie  są 
weryfikowane  i przekazywane do Kuratora  ,   powiem , że  są godziny , które 
muszą być zrealizowane , ale są nadgodziny i   dlatego muszą być  uzgadniane 
z Wójtem , ja  akceptuję i kieruje do Kuratora , który opiniuje pod względem 
edukacyjnym,

Sprawa kanalizacji program rozwoju Obszarów wiejskich , wniosek składamy 
do RPO ,natomiast odnowa wsi  będziemy dyskutować dzisiaj ,obecnie   
w Województwie  Świętokrzyskim wnioski nie są składane, województwa ,które 
złożyły wnioski są  unieważniane, wynika to z prawa europejskiego , kiedy to 
ruszy nie wiemy, Pani Hibner wskazała na  zapisy , które nie są spójne z unią 
europejską  ,  a  muszą  być  zgodnie  z  wytycznymi  ,niby  wstępnie  środki  są 
przydzielone ,ale nie wiemy jak będzie.
Sprawozdanie Wójta zostało przyjęte.

Ad. 11. 
Kolejny punkt dzisiejszych obrad stanowią interpelacje i zapytania radnych .
Proszę Państwa radnych o zadawanie w tym punkcie pytań , na które zostaną 
w miarę możliwości udzielone odpowiedzi w  punkcie 17  dzisiejszych obrad  



tj. wolne wnioski i informacje.

Radny Stanek  wrócę do wniosku formalnego odnośnie zapisu w uchwale 
o opłacie targowej w   rozmowie z doradcą prawnym proponuję się dokonać 
zapisu w protokole i  zmiany wprowadzić na sesji.

Radny Tyburczyk 
− Czy jest zrealizowany zakup samochodu .
− Na jakim etapie jest dokumentacja na wodociąg na południową część

gminy 
-  Sprawa  czy jest decyzja modernizacji kotłowni w szkole w Michałowie;

Na jakim etapie jest budowa przedszkola w Michałowie;
− Plan zagospodarowania przestrzennego czy będzie ukończony w tym roku

czy przejdzie na następny
− droga  Polichno  –  Sadek  na  komisji   jest  możliwe  porozumienie  ze 

Starostwem czy poczyniono kroki w tym temacie 

Radny Kowalczyk 
− proszę o uściślenie  sprawy wniosku na kanalizację w programach o których 

Pana Wójt mówi to jest RPO i PROW  z tego co wiem to  termin składania 
jest do końca czerwca 2008 roku wynika , że są  nieścisłości dlatego proszą 
o wyjaśnienie.

    Dlatego w punkcie 17 proszę konkretnie o odpowiedz w temacie 
    kanalizacja.

Ad.12.
Przewodniczący Rady Gminy przechodzi do kolejnego punktu porządku obrad 
sesji  prosi  Zastępcę  Wójta  Gminy  o  przedstawienie  informacji  o  realizacji 
uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.
Zastępca Wójta przedstawia informację – informacja została przyjęta.
Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 10 minut przerwy.
Po przerwie wznawia obrady sesji

Ad. 13. 
Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samorządowego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Michałowie za 2007 rok.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Przewodniczącego  Komisji  Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.

Przewodniczący Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Sekretarza  obrad  o  odczytanie  projektu 
uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 
sprawozdania Samorządowego Zakładu  Opieki Zdrowotnej w Michałowie 
za 2007 rok.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie .
W wyniku głosowania 12 za 1 nieobecny na sali obrad.



Przewodniczący  rady  Gminy  informuje  ,  że  wraz  z  zawiadomieniem o  sesji 
Państwo Radni otrzymali  projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w 
budżecie gminy na 2008 rok.

Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Przewodniczącego  Komisji  Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.

Przewodniczący Komisji odczytuje opinie – opinia pozytywna.

Radny  Kowalczyk   chciałbym  powiedzieć  ,  że  chociaż  jest  opinia  komisji 
pozytywna , ale będziemy głosować osobno każdą zmianę  wyjaśnię dlaczego;
na   posiedzeniu  wspólnym  Komisji  Budżetowej  z  Komisją  Oświatową 
dyskutowaliśmy   w  temacie  przekazania  środków  na  dokumentację   na 
zagospodarowanie  terenu  i  nie  było  porozumienia.  Nie  możemy  robić 
wszystkiego musi być kolejność.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Skarbnik o wyjaśnienie w tym temacie.
Skarbnik  Gminy  odpowiada  ,  że  dochody  wpłynęły  ,  możemy  opracować 
dokumentację,  wniosek  będzie  realizowany  sposobem gospodarczym (  czyli 
oświetlenie, wyrównanie placu) ,ale jeżeli będzie wola Rady inna to tak będzie.
Jeżeli będziemy realizować to do kwoty pozyskanej 500 tys.

Radny Oleksy ja mam propozycję podziału środków na drogi powiatowe , jeżeli 
powiat nie będzie robił to na 3 drogi dlatego jest to mój wniosek formalny.

Radny Tyburczyk ja osobiście nie pozwolę zabrać środków z dróg , środki na 
drogi są nie wystarczające , bierze się na centrum , mojej akceptacji nie będzie 
powiem  ,  że  nie  jestem  przeciw  kulturze  ,ale  uważam  jeżeli  nie  można 
dojechać drogą w danej miejscowości to w pierwszej kolejności trzeba zrobić 
drogę.
Radny Kowalczyk ja osobiście nie jestem przeciwny temu przedsięwzięciu , 
a jestem nawet za podniesieniem atrakcyjności miejscowości Michałów , ale nie 
w 2008 roku .Ja jako radny powiem , że na każdym zebraniu była mowa ,  
że w pierwszej kolejności to wodociągowanie, kanalizacja i drogi, dlatego nie 
wymyślajmy bzdurnych programów , mamy plan wieloletni inwestycyjny 
i róbmy według niego, zróbmy to za 2 lata. Wszystko można stracić ,ale  ,żeby 
było centrum.

Radny  Kwiecień   chciałbym  powiedzieć  ,  że  musimy  wiedzieć  jaki  mamy 
priorytet , musimy określić co chcemy , bo przecież to uszczupli budżet gminy.
Ciągle jest brak środków , musimy się określić co robimy ,czy infrastrukturę, 
kanalizację  wodociągowanie  czy  drogi.  Programy  możemy  realizować  ,ale 
musimy myśleć strategicznie. Mając na uwadze drogi to powiem to  ,że będę 
miał wyrzut sumienia bo uważam , że trzeba się zmobilizować i poczekać.

Radny Wójcik powiem , że na kanalizację i na wodociągowanie mamy coraz 
mniej środków, dlatego musimy się skupić na tych zadaniach.
W rozmowie z mieszkańcami tematem wiodącym są drogi  dojazdowe do pól.
W przyszłości ta infrastruktura będzie potrzebna i na terenie gminy powinna 
być ,ale my musimy się wstrzymać.



Radny Wleciał w roku ubiegłym nie wykonaliśmy drogi , bo były przeszkody 
dlatego  wniosek  będzie  postawiony  ,   jeżeli  będzie  negatywny  to  środki 
przekażemy na drogi.

Radny Motyka  droga Kołków -Michałów przecież będzie dla całej gminy nie 
tylko Michałowa.

  
Radna  Morgaś   jest  to  uchwała  ,  która  pozwoli  nam wykonać  drogę  ,  był 
projekt na przedszkole ,ale środki były razem , złożenie wniosku pozwala na 
pozyskanie środków unijnych.
Przewodniczący Rady Gminy ja popieram zdanie Radnego Kowalczyka Radnego 
Kwietnia bo są to środki bardzo małe i nic nie możemy zrobić.
Musimy wiedzieć , że dominującym problem jest wodociągowanie, kanalizacja .
Z  kanalizacji  w  pierwszej  kolejności  skorzysta  również  Michałów,  przecież 
możemy wrócić do tych tematów ,bo nie jestem za tym , aby nie budować , 
sprawę przełożyć na lata następne.

Zastępca Wójta – środków takich często  nie pozyskujemy , mówimy , że lekką 
ręka rezygnujemy ,są to środki przeznaczone na takie , a nie inne cele .
Nie musimy przecież w Michałowie możemy w  innej miejscowości , do 2013 
roku jesteśmy wyeliminowani i nie skorzystamy ,będziemy mówić , że nic nie 
robimy  żeby  pozyskać środki.

Radny Kowalczyk na kanalizację nie mamy środków i nie będziemy mieć , 
Jeżeli mamy infrastrukturę  to wnioski można składać .
Wójt Gminy ja uważam , że jeżeli będzie wola Rady tak będziemy robić.
Ja rozumie , że nie ma środków ,ale Państwo radni  pozwólcie  złożyć taki 
wniosek. Przecież są to propozycje i można by przyjąć do realizacji, aby nam 
nikt nie zarzucał .

Radny Mazur słowa Wójta były przekonywujące ,ale może rok 2010, a nie 2008 

Radny Kowalczyk czy Pan Wójt może powiedzieć na co były składane wnioski .
Wójt odpowiada kanalizacja , termoizolacja.

Radny Stanek  przecież kiedy robiono most w Sędowicach i  brakło środków 
zabrano z kanalizacji.  Jeżeli  będziemy widzieć ,  że coś się dzieje  będziemy 
również działać.

Radny Cichoński moje pytanie czy podołamy wszystkim inwestycjom.

Skarbnik Gminy ja powiem , że będzie to realne może w 2010 roku , a przecież 
wiemy jaka jest realizacja wniosków mieliśmy przykład na Turze Górnym
nie w roku w którym się składa tylko za dwa lata otrzymujemy środki.

Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 10 minut przerwy.
Przewodniczący Rady Gminy po przerwie wznawia obrady sesji.



Radny Wleciał  zgłasza wniosek formalny o przekazanie kwoty 45 tys. zł na 
zagospodarowanie terenu.
Przewodniczący Rady Gminy wniosek formalny poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 5 za 7 przeciw 1 wstrzymujący .

Radny Kowalczyk ja nie  zamykam nikomu żadnej  furtki  ,  robimy chodnik , 
robimy  drogę  na  Dębówkę  ,  asfalt  na  drodze  Michałów  -Piaski  mógł  być 
zrobiony. Na każdej sesji  jest zmiana realizacji inwestycji.

Radny Wleciał zgłasza wniosek formalny przeniesienia środków w kwocie 
45 tys. z dróg gminnych  na drogę Michałów – Piaski.
Przewodniczący Rady Gminy wniosek formalny Radnego Wleciała poddaje pod 
głosowanie.
W  wyniku  głosowania  8  za   5  wstrzymujących  wniosek  zostaje 
przyjęty .
Skarbnik Gminy , szkoda , że Państwo radni nic nie mówią o kanalizacji
żeby środki te przenieść do tego działu.
Radny Kowalczyk zwraca się do Skarbnika Gminy , w dziale kanalizacja w tym 
roku nie zrobimy nic ,jedynie tylko możemy złożyć wniosek.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Sekretarza  obrad  o  odczytanie  projektu 
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2008 rok po 
zmianach .
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie gminy na 2008 rok  ze zmianami.
Przewodniczący rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku  głosowania 13 za  uchwała została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy przystępuje do kolejnego punktu porządku obrad 
sesji  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  korzystania  ze  stołówek 
szkolnych  w  szkołach  podstawowych  ,  gimnazjach  i  przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Michałów oraz wysokości opłat za korzystanie 
z posiłków w tych stołówkach .
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Przewodniczącego  Komisji  Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie -opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy Prosi przewodnicząca Komisji Oświatowej 
o odczytanie opinii.
Przewodnicząca Komisji odczytuje opinie – opinia pozytywna .
Skarbnik Gminy prosi o zmianę kwoty w szkole w Sędowicach na 1 zł i tego 
zapisu dokonać w uchwale.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Sekretarza  obrad  o  odczytanie  projektu 
uchwały.
Sekretarz  obrad  odczytuje  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad 
korzystania ze stołówek szkolnych w szkołach podstawowych 
gimnazjach  i  przedszkolach  prowadzonych   przez  gminę  Michałów  oraz 
wysokości opłat za korzystanie z posiłków w tych stołówkach.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za  uchwała została przyjęta.



Przewodniczący  Rady  Gminy  informuje  ,  że  w  materiałach  na  sesję  radni 
otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu GOPS w Michałowie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Przewodniczącego  Komisji  Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Przewodniczącą  Komisji  Oświaty  o 
odczytanie opinii.
Przewodnicząca Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz odczytuje projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu GOPS
w Michałowie.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za uchwała została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy informuje , że wraz z zawiadomieniem o sesji
radni otrzymali projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej 
zabudowanej  zabytkowym  zespołem  pałacowo-parkowym  położonej  w 
miejscowości Góry.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Przewodniczącego  Komisji  Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodnicząca Komisji Oświatowej 
o odczytanie opinii.
Przewodnicząca Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.
Radny Kwiecień chciałbym zapytać z czego wynikają zmiany numeracji działek 
czy zgłaszali się oferenci i jaka będzie forma przetargu.
Wójt  Gminy  odpowiada   ,  przy  sprzedaży  obiektów zabytkowych  musi  być 
zgoda konserwatora zabytków i dlatego zwróciliśmy się o taką zgodę , zmiany 
numerów nieruchomości wynikły z powodu podziału tej działki uwidocznionej 
tylko w geodezji Starostwa Powiatowego, natomiast zmian nie było w sądzie w 
księgach wieczystych i  powstały różne numery działek. Gmina obecnie jako 
właściciel   musiała  dokonać  zmian  wypisując  z  księgi  fundacji  na  gminę, 
dokument stanowi prawomocny wyrok. 
Radny  Kowalczyk   czy  w  pierwszej  kolejności  powinna  być  zgoda 
konserwatora .
Wójt Gminy odpowiada , że tak ,podejmując uchwałę należało się zwrócić do 
konserwatora  ,  ale  nie  mogliśmy  tego  zrobić  wcześniej  ponieważ  nie  było 
prawomocnego  wyroku   sądowego  ,  chcieliśmy  uzyskać  tylko  na  czasie 
ogłaszając przetarg.
Powiem dalej , że procedura trwała długo , ta nieruchomość była 
w użytkowaniu  Fundacji  jak  Państwo Radni  wiedzą   i  dopiero  prawomocny 
wyrok sądowy był dokumentem mówiącym , że gmina jest właścicielem.
  
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Sekretarza  obrad  o  odczytanie  projektu 
uchwały .
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
gruntowej zabudowanej zabytkowym zespołem pałacowo-parkowym położonej 
w miejscowości Góry. 
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie .



W wyniku głosowania 10 za 3 wstrzymujące uchwała została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy informuje , że kolejnym projektem uchwały jest 
uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości gminnej położonej w miejscowości 
Góry .
Radny Kwiecień  informuje , że jest to nieruchomość gminna NR 277 o pow. 
0,09 ha położona przy trasie drogi Góry Bujnówka – Sadkówka .Obecnie na 
działce tej znajduje się studnia zgłosiło się dwóch chętnych. Ja osobiście 
w rozmowie z mieszkańcami jestem za sprzedażą tej działki 
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że Panowie chętni byli i pytali.
Czy to jest plac pod budowę czy na co inne – pytanie do Pana Kwietnia.
Radny  Kwiecień obydwaj chętni będą mieć możliwość kupna ,a co  będą robić 
nie  wiem, ale jeżeli  będą nawet  budować  to muszą  spełniać  wymagania. 
Jeżeli się dogadają  to sprawa będzie prosta.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Sekretarza  obrad  o  odczytanie  projektu 
uchwały.

Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
gminnej położonej w miejscowości Góry.

Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 12 za 1 wstrzymujący, uchwała została przyjęta.

Kolejnym projektem  uchwały   jest  uchwała  w  sprawie  poszerzenia  Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Michałów.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
o zasadność podjęcia tej uchwały.
Przewodniczący Komisji  uważa , że zwiększony skład osobowy komisji 
przyczyni się lepszej pracy komisji .
Przewodniczący Rady Gminy prosi o zgłaszanie kandydatów.
Radny Mika  zgłasza Radną Panią Bożena Wójcik
Radny Kowalczyk zgłasza Radnego Pana Stanka Krzysztofa
Radny Kwiecień zgłasza Radnego Pana Oleksy Tadeusz
Radny Wleciał zgłasza Radnego Pana Wójcik Łukasz
Przewodniczący Rady Gminy pyta kolejno zgłoszonych kandydatów o zgodę 
Radna Wójcik Bożena wyraża zgodę
Radny Stanek Krzysztof – nie wyraża zgody.
Radny Oleksy Tadeusz – nie wyraża zgody 
Radny Wójcik Łukasz  wyraża zgody.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Kandydaturę Radnej Pani 
Bożeny Wójcik poddaje pod głosowanie .
W wyniku głosowania  13 za.
Przewodniczący  Rady  Gminy  kandydaturę  Radnego  Pana  Łukasza  Wójcika 
poddaje pod głosowanie .
W wyniku głosowania 13 za. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Sekretarza  obrad  o  odczytanie  projektu 
uchwały.
Sekretarz  obrad  odczytuje  projekt   uchwały  w  sprawie  poszerzenia  składu 
Komisji Rewizyjnej.



Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za uchwała została przyjęta.

Ad. 14.
Przewodniczący Rady Gminy informuje, że przechodzimy do kolejnego punktu 
porządku obrad sesji sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady Gminy 
za 2007 rok.
Przewodniczący Rady Gminy prosi kolejno Przewodniczącego Komisji rewizyjnej 
o przedstawienie sprawozdania z pracy komisji.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawia sprawozdanie.
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu)
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej zostało przyjęte.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Przewodniczącego  Komisji  Rozwoju-
Społeczno-Gospodaerczego Budżetu i Finansów o przedstawienie sprawozdania 
z działalności komisji .
Przewodniczący Komisji przedstawia sprawozdanie.
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu)
Sprawozdanie Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów 
zostało przyjęte.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Zdrowia,Oświaty
Kultury Bezpieczeństwa Publicznego ,Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego
o przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji za 2007 rok.
Przewodnicząca Komisji przedstawia sprawozdanie.
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu)
Sprawozdanie z działalności Komisji zostało przyjęte.

Ad. 15.
Przewodniczący Rady Gminy przystępuje do kolejnego punktu porządku obrad
prosi  Przewodniczącego  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych o przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2007 rok i Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Michałów na 2007 rok.
Przewodniczący Komisji przedstawia sprawozdania.
Sprawozdania stanowią  załącznik do protokołu.
Sprawozdania zostały przyjęte.

Ad.16.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że następnym punktem dzisiejszych 
obrad  sesji  jest  sprawozdanie  Wójta  Gminy  z  wykonania  budżetu  gminy 
Michałów za 2007 rok oraz projektu uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium  Wójtowi  gminy  w  wyniku  rozpatrzenia  sprawozdania 
z wykonania budżetu za 2007 rok.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Panią Skarbnik Gminy o odczytanie Uchwały 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie 
opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2007 r.
Opinia pozytywna.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Przewodniczącego  Komisji 
Rewizyjnej  o  przedstawienie  wniosku  Komisji  w  sprawie  udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu za 2007 rok.



Przewodniczący Rady Gminy prosi Panią Skarbnik Gminy o odczytanie uchwały 
Składu  Orzekającego  RIO  zawierającą  opinię   dotyczącą  wniosku  Komisji 
Rewizyjnej  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy  absolutorium z  wykonania 
budżetu za 2007 rok.
Opinia wniosku Komisji Rewizyjnej pozytywna.
Przewodniczący  Rady  Gminy  prosi  Sekretarza  obrad  o  odczytanie  projektu 
uchwały .
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi  Gminy Michałów w wyniku rozpatrzenia  sprawozdania  z  wykonania 
budżetu za 2007 rok.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania  9 za 3 wstrzymujące.

ABSOLUTORIUM WÓJTOWI GMINY Z WYKONANIA BUDŻETU ZA 2007 
ROK ZOSTAŁO UDZIELONE.
 
Wójt Gminy podziękował za udzielenie absolutorium.

Ad.17.
Przewodniczący Rady Gminy przystępuje do kolejnego punktu porządku obrad 
wolne wnioski i informacje.

Wójt  Gminy  odpowiada  na  wcześniej  zgłaszane  interpelacje  i  zgłaszane 
wnioski.
− pozwolenie na budowę wodociągu części południowej gminy znajduje się

już w Starostwie Powiatowym w Pińczowie
− modernizacja kotłowni wstrzymane działanie
− samochód jest zakupiony

Radny Kowalczyk  zwraca się do Wójta o wyjaśnienie dlaczego w specyfikacji 
istotnych warunków zamówienia były tak duże wymogi .

− Przedszkole  w  Michałowie  –  wniosek  o  warunki  lokalizacji  mamy  dwóch 
wykonawców nie wiemy kto będzie realizował

− odnośnie  drogi  Polichno-Sadek  my  jako  gmina   będziemy  w  tym 
przedsięwzięciu  współuczestniczyli, bu8dujac drogę po naszej stronie 

− Plan  Zagospodarowania  Przestrzennego  Gminy  ,  wcześniej  Rad  Gminy 
podjęła uchwałę o przystąpieniu do planu, wstępnie ogłoszono przetarg na 
wykonawcę  ,przedtem  oczywiście  spełniając  wszystkie  procedury, 
wymagania  uzgodnienia   potrzebne  do  opracowania  ,  wymogi  zostały 
spełnione ,ale okazało się ze po tych procedurach nie będzie problemów.
Po  pierwszym wyłożeniu  projektu  planu  zaczęły   wpływać  zarzuty,  które 
trzeba było rozpatrzyć.

− Przy drugim wyłożeniu również wpływały zarzuty , między innymi Radnego 
Pana Tyburczyka , który wniósł  zarzuty.
Dlatego będzie urbanista ,który wyjaśni konkretnie sprawę.

− Sprawa  kanalizacji  na  terenie  gminy  Michałów  –  mówiliśmy  wcześniej  o 
przydomowych oczyszczalniach , z takimi oczyszczalniami możemy 
możemy wejść na przysiółki ,ale okazało się , że polskie prawo budowlane 
jest  niezgodne z prawem unijnym, czyli  w tej  właśnie  kwestii  oddala się 
składanie wniosków.



Wójt  Gminy  powiedział  ,  że  do  programu  lokalnego  może  wejść  każda 
miejscowość ,dlatego musimy się zmobilizować , aby środki pozyskać.
Radny  Kowalczyk  Bogusław  ,  będąc  radnym  dwie  kadencje   wiele  się 
uczymy. Ja znam Pana Wójta wystąpienia , zapewnienia .
Dzisiaj zrzuca się odpowiedzialność na nas czyli Radę Gminy.
Jeżeli będą takie Pana decyzje to nic nie zrobimy.
Radny Stanek  -wszystkie  programy da  się  wejść  tylko  w kanalizację  nie 
można.
Radny Tyburczyk czy da się zrobić modernizację kotłowni.
Radny Motyka  powiem , że przecież zrobiliśmy dużo w ubiegłym roku
dlatego nie można mówić , że wszystko na nie , ale Wójt Gminy przecież 

− miał swój udział i realizował zadania.
− Wójt Gminy jeżeli  mówimy poważnie o kanalizacji to zgłaszamy wniosek i 

robimy. Podejmowanie uchwał należy do Rady Gminy , jeżeli będzie państwa 
decyzja robimy kanalizację.
Mówienie , że Gmina Kije robi ,ale gmina Kije nie ma tyle przedszkoli , szkół
dlatego  mogą robić dużo.
Państwo radni jeszcze raz apeluję podejmijcie uchwałę o odnowie wsi.

   Jeżeli nie Michałów to macie jeszcze dużo więcej miejscowości .Przecież to 
    jest absurd , że zgłaszacie środki na mienie , a nie zgadzacie się na pomoc 
    zewnętrzną w wysokości 75 % np. zgłoszenie wniosku do Jelczy Wielkiej
    o kwotę 35 tys. zł , a nie pozwalacie złożyć wniosku ,aby uzyskać kwotę 
    3-krotnie wyższą.
    Proszę Was o przemyślenie  sprawy . Pieniądze są na konkretne cele
    nie tylko na wodę ,drogi czy kanalizację  ale i na inne działania.
    Jeżeli nie złożymy wniosku do pieniądze z PROW na rok 2007-2013 przejdą  
    nam koło nosa i powiecie za rok , że to wina Wójta.
 
Ad.18.
Przewodniczący  Rady  Gminy  wypowiedział  „WYSOKA  RADO”wobec 
wyczerpania się porządku obrad sesji zamykam zwyczajna sesję Rady Gminy 
Michałów dziękując wszystkim za udział.
(sesja zakończona o godzinie 19.30 )

Sekretarz obrad                                          PRZEWODNICZĄCY 
Jarosław Wleciał                                            RADY  GMINY 
                                                                         Zygmunt Mika 

Protokolant 
Teresa Dzierżak


